
“Wat doe jij eigenlijk”
In de Dibevo-branche barst het van de bijzondere mensen en eigenlijk is elk beroep dat 

een link heeft met dieren speciaal. Maar er zijn beroepen die qua bijzonderheid de kroon 

spannen. In dit verhaal spreken we een aantal mensen die wel even werk hebben, als ze 

op een verjaardag de vraag krijgen wat ze eigenlijk doen voor de kost.
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Hondenmasseur
Gerda Haaijer werkt als zelfstandig hondenmasseur 
in de dierenspeciaalzaak van Patricia Tjepkema die op 
pagina 32 van dit magazine uitgebreid aan bod komt. Ze 
vertelt: “Veel mensen zien massage vooral als ontspan-
ning, maar het kan ook een gunstig effect hebben op het 
lichaam. Met massagetechnieken kun je bijvoorbeeld 
spieren losmaken, rugklachten verminderen en ervoor 
zorgen dat een dier zich ook lichamelijk beter voelt. 
Massage – ook voor honden – is meer dan wellness.”

Wat doe je?
“Door middel van massage zorg ik ervoor dat een hond 
leert om zich lichamelijk en geestelijk te ontspannen. Dat 
levert een positieve bijdrage aan zijn hele gezondheid. De 
massagetechnieken voor een angstige hond zijn anders dan 
bij een dier met lichamelijke klachten. In dat laatste geval 

masseer ik meer op 
spier- en bindweef-
selniveau, terwijl je 
bij een bange hond 
oppervlakkiger, dus 
minder diep masseert.”

Welke dieren help je 
voornamelijk?

“Ik zie veel honden 
met klachten op het 
gebied van stress, 
waaronder honden 

die vanuit het buitenland werden geadopteerd, of pups die 
gesocialiseerd worden en moeten wennen aan nieuwe prik-
kels. Maar ook behandel ik veel honden met lichamelijke 
klachten. Bijvoorbeeld oudere honden die last hebben van 
hun spieren en gewrichten.”

Waarom ben je dit werk gaan doen?
“Na het afronden van mijn opleiding Leidinggevende Dier-
verzorging brak de coronatijd aan. Daarin werden veel 
honden aangeschaft, konden hondenscholen minder 
lessen geven en kregen steeds meer mensen vragen over 
hun hond. Ik zag in mijn omgeving mensen met onzekere 
honden die een beetje aan hun lot werden overgelaten. Ik 

 bijzondere beroePen
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Na de eerste behandeling 
merkte de eigenaresse 

– die in eerste instantie 
best een beetje sceptisch 

was – al een verschil in 
het gedrag van haar hond. 
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wist hoe groot het positieve effect is dat massage kan heb-
ben, zowel geestelijk als lichamelijk, en ging me verdiepen 
in hondenmassage. Ik rondde de opleiding tot Kynologisch 
Hondenmasseur af en deed cursussen en workshops op dat 
gebied. Zo ontstond hondenmassagesalon De Gouden Hon-
denpoot.”

Was dit beroep 20 jaar geleden ondenkbaar?
“Ja, dat denk ik wel. Wat dat betreft is er – gelukkig – veel 
veranderd.”

Hoe ziet een behandeling eruit?
“Ik maak kennis met de hond, overleg met het baasje wat het 
doel is van de behandeling en dan ga ik masseren. Praktisch 
elke hond vindt een behandeling erg fijn, maar natuurlijk zijn 
er ook dieren die het spannend vinden. Ik heb veel ervaring 
met honden en gedrag, en weet hoe ik een hond moet lezen. 
Ik ga nooit over zijn grens heen. 
Een mooi voorbeeld van wat een behandeling voor een 
hond kan doen, is een Teckel die toen hij voor het eerst bij 
mij kwam erg bang en onzeker was. Hij durfde de drempel 
van de dierenspeciaalzaak niet over te stappen en werd met 
zijn staart tussen de pootjes binnengedragen. Na de eerste 
behandeling merkte de eigenaresse – die in eerste instantie 
best een beetje sceptisch was – al een verschil in het gedrag 
van haar hond. De tweede keer liep hij hier zelf naar binnen. 
Die hond heeft een transformatie doorgemaakt, zijn zelf-
vertrouwen is enorm gegroeid. Hij werd een vaste klant, en 
als hij nu komt, moet zijn baasje hem tegenhouden, anders 
springt hij bij wijze van spreken zo in mijn armen.”

Kattenosteopaat
Merel de Jonge rondde, na jarenlange medische en weten-
schappelijke ervaring in de humane gezondheidszorg, 
de opleiding Dierosteopathie af. Ze is voorzitter van de 
Nederlandse Vereniging Dierosteopathie (NVDO) en een 
van de weinige osteopaten die zich volledig hebben toe-
gelegd op katten. Ze vertelt dat het leeuwendeel van de 
dierosteopaten zich toelegt op osteopathie voor paarden, 
daarna volgen – op flinke afstand – honden, en vervol-
gens de kat.

Wat doe je?
“Een osteopaat kijkt verder dan de symptomen, en gaat op 
zoek naar mogelijke oorzaken van een aandoening. Osteopa-
thie is een manuele behandelmethode die zich erop richt 
om het lichaam zo te behandelen dat het zich van binnenuit 
kan herstellen. Dat doen we door het evenwicht in het dier 
te herstellen. Wij kijken niet alleen naar het dier en zijn ‘pro-
bleem’, maar ook naar de omgeving van dat dier.”

Welke dieren help je voornamelijk?
“Ik zie veel katten met artroseachtige klachten aan het bewe-

gingsapparaat, maar ook dieren met darmklachten. Daar-
naast zie ik regelmatig katten met trauma, bijvoorbeeld na 
een val of een aanrijding.”

Waarom ben je dit werk gaan doen?
“De belangrijkste reden dat ik me in osteopathie ging ver-
diepen, is omdat ik niet meer regulier symptomatisch wilde 
behandelen. Ik wilde graag werken met een methode waarin 
je het hele dier benadert en je niet alleen richt op sympto-
men, maar op het herstellen van de gezondheid. Ik ben mijn 
hele leven al dol op katten; dat is de reden dat ik koos voor 
osteopathie voor katten.”

Was dit beroep 20 jaar geleden ondenkbaar?
“Niet voor mij, maar wel voor het merendeel van de mensen. 
Gelukkig wordt het steeds ‘normaler’ dat mensen de hulp 
van een osteopaat inroepen.”

Hoe ziet een behandeling eruit?
“Tijdens een osteopathische behandeling voel en manipuleer 
ik het lichaam van de kat met mijn handen. Ik gebruik zach-
te technieken en nauwkeurige manipulaties om blokkades, 
spanningsvelden en beperkingen in de beweeglijkheid op te 
heffen. Het lichaam van de kat leidt mij via mijn handen in 
de richting van de blokkades, de kat stuurt me als het ware 
de goede kant op. Dat kan hij ook doen door zich bijvoor-
beeld te draaien of door op een bepaalde manier te gaan 
liggen, zodat ik een bepaald orgaan of lichaamsdeel kan 
behandelen. Ik ga samen met het dier op zoek naar de oor-
zaak van zijn problemen, dat is wat dit werk zo mooi maakt.”

↑ 
Merel  
de Jonge
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Dierentolk
We kwamen Irene van Leeuwen op het spoor dankzij het 
artikel over de dierenspeciaalzaak (Pets’ Delight) van 
Femke Verhagen. Toen we enkele maanden geleden bij 
Femke in de winkel waren, vertelde zij over het overlijden 
van haar kat Babette. Toen die vermist raakte, was Femke 
zo wanhopig dat ze – hoewel ze sceptisch was – een 
medium (diercommunicator of dierentolk) inschakelde. 

“Op advies van een bevriende ondernemer die ook iets 
dergelijks had meegemaakt en die dankzij Irene haar dier 
terugvond. Ook in het geval van Babette wist Irene grieze-
lig nauwkeurig te vertellen waar ze zich bevond. Babette 
lag in de tuin van de buurman, maar helaas was ze overle-
den toen ik haar vond.”

Wat doe je? 
Irene: “Ik noem het intuïtief communiceren met dieren, maar 
je zou het ook telepathisch communiceren kunnen noemen.”

Welke dieren help je voornamelijk?
“Ik werk met alle dieren, veel honden en katten. Paarden zijn 
het meest ‘open’, die zijn het gemakkelijkst om fysiek te voe-
len. Katten zijn het lastigst. Mensen schakelen mij in als ze 
willen weten hoe het met hun dier gaat, of hun dier gelukkig 
is, of hij pijn heeft. Ik krijg ook regelmatig aanvragen voor 
overleden dieren van eigenaren die willen weten of ze met 
de euthanasie van hun dier de juiste beslissing namen, of 
hun dier een fijn leven heeft gehad, of – zoals in het geval 
van Babette – waar een overleden dier zich bevindt. Ik kan 
communiceren met overleden dieren omdat het bewustzijn 
van een dier gewoon voortleeft.”

Waarom ben je dit werk gaan doen?
“In 1999 kwam de Amerikaanse Marta Williams naar Neder-
land. Zij is een autoriteit op het gebied van intuïtieve dier-

communicatie. Ik ging naar een cursus van haar, eigenlijk met 
het idee van ‘het zal mij benieuwen…’, maar ik merkte direct 
al dat ik informatie kreeg van de dieren. Ik wist toen nog niet 
echt hoe ik daar verder wat mee kon, of dat ik dat zou willen. 
Toen Marta drie jaar later weer naar Nederland kwam, ging ik 
wederom bij haar op cursus en ben ik het echt gaan oppak-
ken. Eerst meer als hobby, later professioneel.”

Was dit beroep 20 jaar geleden ondenkbaar?
“In Amerika waren er twintig jaar geleden wel mensen mee 
bezig, in West-Europa wordt het nu steeds meer geaccep-
teerd. Ik woon in Zuidwest-Frankrijk, daar is het veel minder 
gemeengoed dan in Nederland. Natuurlijk is er nog scepsis, 
maar de mensen die mij inschakelen vinden dit net zo nor-
maal als ik.”

Hoe ziet een behandeling eruit?
“Ik werk op afstand. Ik vraag aan de eigenaar een foto van 
het dier, en naam, geslacht en leeftijd. Vervolgens stem ik af 
op de energie van het dier. Ik zie dat dier dan in mijn gees-
tesoog en kan het vragen gaan stellen. Zo kan ik de eigenaar 
vertellen wat er in zijn dier omgaat.”

Paardentandarts
Een groot deel van de paardenbezitters laat jaarlijks een 
tandarts komen om het gebit van hun paard te controle-
ren en zo nodig te behandelen. De tandarts is de laatste 
tientallen jaren een steeds grotere rol gaan spelen in de 
paardenwereld. Paardentandarts is een onbeschermd 
beroep. Veel paardenbezitters kiezen voor een dierenarts 
die zich gespecialiseerd heeft in tandheelkunde. Jan Kroes 
is zo’n specialist.

Wat doe je?
“Ik verzorg paardengebitten.”

Welke dieren help je voornamelijk?
“Rij- en menpaarden.”

Waarom ben je dit werk gaan doen?
“Toen ik als dierenarts begon, viel het me op dat er nogal wat 
problemen waren in de paardenmond. Beschadigde monden, 
paarden met pijn en eigenaren die het ook allemaal niet 
meer wisten. Ik realiseerde me dat je als paardentandarts 
dankbaar werk doet. Dat is de reden dat ik jaren geleden in 
Amerika de opleiding aan de Academy of Equine Dentistry 
heb gedaan.”

Was dit beroep 20 jaar geleden ondenkbaar?
“Ondenkbaar denk ik niet, maar wel veel minder gangbaar 
dan vandaag de dag. De meeste eigenaren zijn inmiddels wel 
doordrongen van het belang van ons werk, maar er zijn nog 
steeds mensen die zeggen: ‘In de natuur gaat een paard ook 
niet naar de tandarts’. Dat klopt, maar die mensen vergeten 

Irene van 
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↓
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dat een paard in de natuur 
ook geen bit in hoeft. Boven-
dien richt de fokkerij zich op 
een bepaald exterieur en op 
beweging, waarbij niet direct 
gelet wordt op het gebit. 
Hierdoor komen er steeds 
meer paarden met aanleg 
voor slechte gebitten.”

Hoe ziet een behandeling 
eruit?

“Als tandarts ben je veel pre-
ventief bezig. Dat betekent 
scherpe randen en haken 
van de tanden verwijderen, 
verhoogde kiezen vijlen 
om ervoor te zorgen dat de 
onder- en bovenkaak soepel 
over elkaar kunnen blijven 
bewegen. We halen wolfs-
kiesjes weg, dat zijn kleine 
kiesjes die sommige paarden 
krijgen en die problemen 
geven als een paard een bit 
in krijgt. Ook voeren we soms 
kiesextracties uit.”

Gedragstherapeut 
konijn
Bernice Muntz is al jaren dierentrainster, auteur, docent 
en hondengedragstherapeut en ze geeft veel trainingen 
en opleidingen, met name over konijnen. Ze had ooit een 
eigen hondenschool, schreef verschillende boeken over 
konijnen en knaagdieren, en ze is gedragstherapeut en 
expert op het gebied van konijnen. Bernice werkt bij Edu-
pet als educatiemanager konijn, waar onder andere de 
opleiding Gedragstherapeut Konijn gegeven wordt; een 
opleiding die Bernice met haar team ontwikkelde.

Wat doe je?
“Ik ben gedragstherapeut en deskundige op het gebied van 
dieren, met name konijnen en cavia’s. Naast de werkzaam-
heden die je hierboven al noemt, ben ik nog heel regelma-
tig bezig om mensen te helpen gedragsproblemen bij hun 
konijnen op te lossen.”

Welke dieren help je voornamelijk?
“Konijnen en cavia’s.”

Waarom ben je dit werk gaan doen?
“Uit liefde voor konijnen. Ik had jarenlang een honden-
school en kwam erachter dat er heel veel informatie is en 
opleidingen zijn over hondengedrag, maar destijds was er 

helemaal niks over konijnen. Ik ben toen informatie gaan 
verzamelen en ben kennis en opleidingen gaan ontwik-
kelen op het gebied van konijnen. Wat dat betreft was ik 
denk ik wel een pionier, ja.”

Was dit beroep 20 jaar geleden ondenkbaar?
“Ja. Toen ik hier twintig jaar geleden mee begon was er veel 
verbazing over. De media vonden het reuze-interessant en 
ik kwam regelmatig op tv als ‘konijnenfluisteraar’. Mensen 
vonden het vreemd dat iemand zich ging bezighouden met 
het gedrag en het welzijn van konijnen. Gelukkig is dat 
vandaag de dag heel anders, maar er is nog veel onwe-
tendheid. Ik draag er graag aan bij om die uit de wereld te 
helpen.”

Hoe ziet een behandeling eruit?
“Als we het hebben over een consult gedragstherapie voor 
konijnen, dan begint het – net als met gedragstherapie 
voor de hond – met het invullen van een vragenformulier 
door de eigenaar. Vervolgens gaan we bellen of beeldver-
gaderen en nemen we het gedrag van het konijn door. Ik 
vraag wat er in het verleden met het dier is gebeurd en 
wat de eigenaar graag wil bereiken met mijn hulp. Ik vraag 
hem om het gedrag van zijn dier te filmen, zodat ik een 
goed beeld krijg van wat er speelt, en vervolgens adviseer 
ik de eigenaar wat hij kan doen om het probleem op te 
lossen. Vaak gaat het om agressie naar andere konijnen of 
naar de eigenaar, of om problemen met het koppelen van 
konijnen. Ook krijg ik veel vragen over onzindelijkheid en 

over mensen die konijnen willen aaien. De behandeling 
vindt plaats op afstand. Als hondengedragsdeskundige ga 
je vaak bij de hond en zijn gezin op bezoek, maar bij konij-
nen hoeft dat niet. Bij vluchtdieren loop je juist het risico 
dat ze het ‘probleemgedrag’ niet laten zien als er iemand 
bij is die ze niet kennen.” ←

Bernice 
Muntz
↓
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